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 Készült: Vásárosnamény Város Képviselő-testületének a 2019. június 14-én a Városháza 

nagytermében (Vásárosnamény, Tamási Áron u. 1. sz.) megtartott rendkívüli   üléséről.  

 

Jelen vannak:  Filep Sándor polgármester 

   Dr. Balázsy Erzsébet alpolgármester 
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Jüttner Csaba  

Nagy Miklós 

Szalainé Bíró Katalin  

Szucsányiné Magocsa Edit    

képviselők 

 

Távol maradt: Csobolya Attila      képviselő 

 

Meghívottak:  Dr. Deák Ferenc jegyző 

   Kokas Tamás Városfejlesztési Csoport ügyintézője 

   Boda István Magyar Közút vezetője 

 

 

Jegyzőkönyvvezető: Czomba Katalin 

 

FILEP SÁNDOR (polgármester) nagy tisztelettel köszöntött mindenkit, a határozatképesség 

megállapítása után az ülést megnyitotta, majd előterjesztőként javaslatot tett a meghívóban szereplő 

2 napirendi pont megtárgyalására. A Képviselő-testület egyhangúlag – 9 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül – a napirendet elfogadta. 

 

Mivel a napirendi pontokkal kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem volt, azt szavazásra bocsátotta 

és megállapította, hogy a Képviselő-testület –9 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 

– a következő határozatot hozta: 

 
                               Vásárosnamény Város önkormányzata Képviselő-testületének 

97/2019. (VI.14.) önkormányzati határozata 
 

Vásárosnamény Képviselő-testülete 2019. június 14. napján tartott ülése napirendi pontjainak 
elfogadásáról   

 

A Képviselő testület:  
 

A 2019. június 14. napján tartott ülés napirendjét 2 napirendi ponttal elfogadja. 
 

A határozatot kapják: 

1) Polgármester, Jegyző, Aljegyző (helyben) 

2) KÖH belső szervezeti egységeinek vezetői (helyben). 

 

-------------------------------- 

 

 



 

 

 

Tárgy (1. tsp) Előterjesztés a belterületi csapadékvíz-elvezető csatornák részleges 

rekonstrukciójára benyújtható pályázaton való részvételről  
 

Előadó:   Polgármester 

 

 

FILEP SÁNDOR (polgármester) elöljáróban megköszönte a rugalmas hozzáállást mindenkitől 

mert tegnap délután kaptuk meg hogy információink kapcsán lehetőségünk nyílik a városnak, hogy 

két területen pályázatot nyújtson be, és ehhez mindenképpen szükséges a polgármesteri 

felhatalmazás illetve az előkészítési folyamatoknak a támogatása. 

 

SZALAINÉ BÍRÓ KATALIN (Pénzügyi Bizottság elnöke) a bizottság 4 igen szavazattal a 

határozat elfogadását támogatta. 

 

NAGY MIKLÓS (Városfejlesztési és Üzemeltetési Bizottság elnöke) a bizottság 5 igen szavazattal  

a határozat elfogadását támogatta. 

 

Jüttner Csaba megérkezett az ülésre. 

FILEP SÁNDOR (polgármester) mint ahogy az előterjesztésből is kitűnik egy lényegre törően 

megfogalmazott előterjesztést kaptunk, amelynek jelentősége az, hogy a belvíz-csapadékvíz 

elvezető rendszereinket lehetőség nyílik megújítani, mintegy 400 millió Ft-os nagyságrendben 

tudunk erre pályázni, pályázatot benyújtani. Látjuk azt, hogy a TOP-os pályázatok a vége felé 

járnak, de azt is tudjuk, hogy a források egy része bent maradt így lehetőség nyílt arra, a tegnapi 

információ során, hogy Vásárosnamény is pályázatot nyújtson be. A képviselő-testülettől egy 

felhatalmazást kér a polgármester az előkészítő munkálatok elvégzéséhez, valamint a pályázat 

benyújtásához. Összességében a Városfejlesztési és üzemeltetési bizottság segítségét majd kérem a 

következő időszakban is, illetve a Városfejlesztési csoport mérései alapján 7-8 km-es szakasz az 

amelyet ez érinthet. Nyilván ennek a kidolgozása ezt követően már el is kezdődhet.  

 

Mivel a napirendi pontokkal kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem volt, azt szavazásra bocsátotta 

és megállapította, hogy a Képviselő-testület – 9 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül – a következő határozatot hozta: 

 

Vásárosnamény Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

98/2019. (VI.14.)  önkormányzati határozata 

 

a belterületi csapadékvíz-elvezető csatornák részleges rekonstrukciójára benyújtható 

pályázaton való részvételről  

 

 

A Képviselő-testület:  

 

1) Egyetért azzal, hogy Vásárosnamény Város Önkormányzata a belterületi csapadékvíz-

elvezető csatornák részleges rekonstrukciójára benyújtható pályázaton részt vegyen.  

 

2) A beruházás tervezett költségét az alábbiak szerint hagyja jóvá:    

 



a) Összköltség:    400.000.000.- Ft 

b) Támogatás (100 %) :  400.000.000.- Ft  

c) Önerő (0 %):                    0.- Ft. 

 

3) Felhatalmazza a Polgármestert, hogy a pályázat benyújtásához, illetve a majdani 

beruházás megvalósításához szükséges előkészületi munkálatokat végeztesse el.  

 

4) az Önkormányzat 2019. évi költségvetésének általános tartaléka terhére biztosítja az 

előkészület során felmerülő kiadások ellentételezését.  

 

Felelős: Polgármester 

Határidő: folyamatos 

 

 

 

-------------------------------- 

 

Tárgy (2. tsp) Előterjesztés a Vásárosnamény 41-es I. rendű főút jelzőlámpás 

forgalomirányítású csomópontjainak  körforgalmi csomóponttá alakításáról (Jókai – 

Beregszászi úti és Beregszászi út - -TESCO csomópont).  

Előadó: Polgármester 

 

SZALAINÉ BÍRÓ KATALIN (Pénzügyi Bizottság elnöke) a bizottság 4 igen szavazattal a 

határozat elfogadását támogatta. 

 

NAGY MIKLÓS (Városfejlesztési és Üzemeltetési Bizottság elnöke) a bizottság 5 igen szavazattal 

a határozat elfogadását támogatta. 

 

FILEP SÁNDOR (polgármester) hozzászólásában elmondta, hogy a tegnapi megbeszélések 

következtében került villámgyorsan előkészítésre ez az előterjesztés, de az is látszik, hogy a 

terveket nemcsak megrajzoltuk hirtelen acho módra, mert 2017 től folyamatosan készülünk egy 

ilyen anyaggal, 2017. májusában már -Tamás is megerősít- már el is készült egy tanulmányterv, 

amelyet Osváth úr készített, aki több közúti szakasz, kerékpárút tervezésében  is részt vett. Ez egy 

tanulmányterv itt elsődlegesen arról lenne szó, hogy itt is a képviselő-testület hozzájárul ezen 

pályázat benyújtásához illetve felhatalmazást ad az előkészületi munkák megkezdéséhez. 

Köszöntötte Boda István urat a Közútkezelő Kht. vezetőjét. 

 

 

BODA ISTVÁN ( Közút Kht. vezetője) köszöntötte a képviselő-testület tagjait megköszönte, 

hogy meghívták az ülésre. A körforgalommal kapcsolatosan szeretné elmondani, hogy forgalom 

technikai szempontból, baleset megelőzés szempontjából, nagyon előnyös, nem torlódik föl a 

forgalom a jelzőlámpáknál. Úgy ahogy a bizottsági ülésen is elmondta, több baleset történt itt a 

jelzőlámpáknál. Főleg azért, hogy a sárgánál átmennek a járművek, nagyobb sebességgel, ez a 

körforgalomnál csökkenne, és csökkenne annak a lehetősége is, hogy nem kell várakozni a 

járműveknek, hanem folyamatosan lassítva a forgalmat folyamatosan tudnak menni. Látják azt, 

hogy a lámpák összehangolása hiába megvan oldva, akkor is a nagy forgalomban, a 

csúcsforgalomban, bedugult szinte a város. Balesetvédelmi szempontból, és közút szempontból is 

ez egy óriási erőre lépés lenne, hisz az országban a világban ez a trend.  



Ezelőtt 20 évvel amikor a diploma tervét készítette akkor körforgalmakat láttak külföldi példában, 

Magyarországon még akkor nem volt ilyen. És akkor mondták, hogy ez mikor fog vajon eljutni 

Magyarországra? És lásd ma már Vásárosnaményban is van egy és ha ez megvalósul akkor újabb 

körforgalom lesz. Egyrészt környezetvédelmi szempontból is jó, mert nem fognak ott a teherautók 

megállni, hirtelen fékezni, mert amikor a piros lámpánál ráfékez egy 25 t-s jármű akkor a fékezés 

hatására remegnek ott szinte az ottani lakások. A körforgalom a folyamatos haladás szempontjából 

is előnyös. Véleménye szerint ez egy nagyon jó lehetőség a városnak és egy nagyon jó döntés lesz 

ha ez megvalósul. 

 

 

 

FILEP SÁNDOR (polgármester) elmondta, hogy korábban is volt már erről szó csak a közmű 

kiváltás sok nehézségeket okozott, de azt is látjuk, hogy azért itt átalakult a város szerkezete,  ott 

van a Spar, a Pepco. Szerinte ez az előzetes tanulmányterv ez mindenképpen egy jó kiindulópont 

lehet. 

 

ADORJÁN BÉLA (képviselő) kérdése az, hogy a körforgalom építésével tervezi-e a Közút a 

templomnál lévő lámpát is átszervezi. Konkrétan ő úgy gondolja, hogy hiába lesz körforgalom ha 

ott lelassul a forgalom. 

 

BODA ISTVÁN ( Közút Kht. vezetője) válaszában elmondta, hogy ezt a technikai osztály fogja 

megvizsgálni, de itt a pályázatnál, a tervezésnél, okafogyottá válik, hogy ott működjön a lámpa. Ha 

ott megvalósul a körforgalom, akkor az meg fog szűnni valószínűleg. A megyei forgalomtechnika 

fogja ezt majd eldönteni, de meg fog szűnni véleménye szerint.  

 

ADORJÁN BÉLA (képviselő) elmondta, hogy akár egy sárga villogóval, de az zebra 

megtartásával kell ezt megoldani. 

 

FILEP SÁNDOR (polgármester) elmondta,  hogy zebra megtartása az szükséges, mert ott  egyházi 

óvoda, bölcsőde fog nyitni akkor nem biztos, hogy nem válik újra indokolttá a lámpa működése. 

 

 

JÜTTNER CSABA (képviselő) elmondta, hogy ő  nem igazán a körforgalmi csomópont építéséhez 

kapcsolódóan szólna hozzá, de ha már erről van szó, akkor ő azt is javasolná, hogy a Rákóczi út és a 

főtér kapcsolatát azt a csomópontot valahogyan meg kellene nézni, hogy enyhe hogy egy enyhe 

szigorral elbírálva létezhet-e olyan megoldás ahol az a csomópont, forgalom könnyítésre kerülne.  

 

Véleménye szerint nem csak a templomi lámpa fogja vissza a forgalmat, hanem a Rákóczi úti 

kereszteződés. Ő tudja, hogy kifelé a Rákóczi úton még egy forduló sáv az, az nem nagyon fér oda, 

viszont annak a vizsgálatát megtartaná, hogy legalább a másik oldali az Owercomp oldalán, hogy 

ott egy egyenesen haladósávot ki lehet-e alakítani, mert az is sokat könnyítene a forgalmon.  

 

Az egyenesen haladok ezáltal nem állnának meg a kereszteződésben hanem a gimnázium felé 

tovább tudnának haladni. Szerinte ott két forgalmi sáv elférne egy balra forduló És egy egyenesen 

haladó. Nyilván ott a virág akkor megszűnne, de egy pár parkolót fel lehet áldozni. Muszáj 

feláldozni, mert szerintem az ott egy nagy dugó a város közepén, ennek a vizsgálatát célszerű lenne 

elvégezném. Beruházás költség szempontjából az meg sem közelíti a körforgalom beruházási 

összegét. Lehet, hogy azt ütemesen is lehetne tervezni, hogy az a kereszteződés megkönnyítené a 

forgalmat, illetve a város bedugulását. 

 

 

 



BODA ISTVÁN ( Közút Kht. vezetője) elmondta, hogy erre Polgármester úr már adott be egy 

kérelmet a Magyar közút felé, hogy vizsgálják meg ennek a kereszteződésnek a lehetőségét. Ez a 

felvetés már a Közútnál van, a megyei kollégák megvizsgálják ennek a lehetőségét. A jelenlegi 

útszakaszra nem fér bele ez a sáv létrehozása, de a virágágyások felajánlásával talán igen, ezt meg 

fogják vizsgálni. Forrást kell megtalálni hozzá és szerinte a Közútnak nem lesz ebben 

ellenvéleménye. 

 

 

 

FILEP SÁNDOR (polgármester) elmondta, hogy kérelmére választ kapott, hogy a tervezésben a 

kivitelezésben nem tudnak hozzányúlni de mivel itt már többször beszéltek erről, és 

felhatalmazásnak érezte azt, hogy ezt már Barczi úrnál is elkezdték, ő azért egy kicsit mereven 

elzárkózott ettől, ilyen 37 cm szélességű területről vitatkoztak és amikor István lett a Közút 

vezetője, akkor kiderült hogy idén tervbe is van az, hogy az Ilki út teljes, és a Kossuth utca és a 

Szabadság tér a Munkaügyi központig aszfaltozásra kerül. Épp ezért ezzel most egy kicsit várunk, 

de nem várhatunk sokáig, mert ha ez az aszfaltozás nem valósul meg, akkor is ebben minden képen 

lépni kell, mert ha ez a két dolog megvalósul a körforgalom és ez a szélesítés, akkor  az pillanatok 

alatt ki tudja üríteni a várost. De ha a körforgalomra várunk is, ezt akkor is saját forrásból, 

megvalósíthatjuk. Ezt 10-15 milliós összegből meg kell oldani mert egyrészt oktatási intézmények 

vannak, a város bedugul, a központ kicsi, erre a tervek megvoltak és ha fel kell áldozni 8-10 

parkolót azt megtesszük. Tudjuk azt, hogy az M34-es az M3 építése is folyamatban van de az 4-5 

év, de ha mást nem is tudunk tenni legalább a városba érkező autók áthaladását tudjuk 

meggyorsítani. 

 

Mivel a napirendi pontokkal kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem volt, azt szavazásra bocsátotta 

és megállapította, hogy a Képviselő-testület – 9 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül – a következő határozatot hozta: 

 

 

Vásárosnamény Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

99/2019.(VI.14.)  önkormányzati határozata 

 

a Vásárosnamény 41-es I. rendű főút jelzőlámpás forgalomirányítású csomópontjainak  

körforgalmi csomóponttá alakításáról (Jókai – Beregszászi úti és Beregszászi út - -TESCO 

csomópont).  

A Képviselő-testület:  

1) Támogatja, hogy Vásárosnamény Város Önkormányzata pályázatot nyújtson be a 

Vásárosnamény 41-es I. rendű főút jelzőlámpás forgalomirányítású csomópontjainak (Jókai 

– Beregszászi úti és Beregszászi út - -TESCO csomópont) körforgalmi csomópontokká 

alakításához. 

 

2) Felhatalmazza a Polgármestert, hogy a pályázat benyújtásához szükséges előkészítési 

feladatokat végezze el. 

 

3) Hozzájárul, hogy az előkészítési feladatok költségei, a 2019. évi költségvetés általános 

tartaléka terhére kerüljön biztosításra. 



 

Felelős : Polgármester 

Határidő: folyamatos 

 

-------------------------------- 

 

 

FILEP SÁNDOR (polgármester)  elmondta, hogy délután mindenkit vártnak a Zoárd napi 

Sokadalomra.  A jövő héten 20-án csütörtökön reggel lenne egy rendkívüli testületi ülés olyan négy 

öt napirendi ponttal, és többen jelezték, hogy a hónap végén tartandó testületi ülés nem szerencsés 

így a rendes ülésnél megnézték a napirendi pontok számát, és jellegét, és 3-4 olyan napirendi pont 

lenne amelyet át tudunk tolni júliusra. Így június végén nem lenne ülés,  hanem július 11-ére 

tennénk a következő testületi ülés időpontját. Az ülések számát ez nem befolyásolja, mert sokkal 

több ülés van mint amennyit ebben az évben beterveztünk. 

 

Megköszönte a Képviselő-testület mai munkáját és egyben az ülést bezárta További szép napot 

kívánok mindenkinek.  

 

 

A Képviselő-testület ülése 8
50 

órakor véget ért. 

 

 

 

 

K. m. f. 

 

 

 

 

 

Filep Sándor         Dr. Deák Ferenc 

polgármester                                 jegyző 

 

 

 

 

Jegyzőkönyv hitelesítők: 

 

 

 

 

Dr. Balázsy Erzsébet             Szalainé Bíró Katalin 

   alpolgármester                       képviselő 


